
 
Deltagere:  Birgitte, Leila, Jane, Nina, Mette, Dennis, Jesper, Rikke N. og Helle 
Forhindret: Michael, Christina, Jens, Thor, Alexander og Helene 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 

17.40 
Godkendt. 

3. Orientering – Børne og 
Undervisningsministeriet giver 
mulighed for afprøvning af en 
mere alternativ og mere praktisk 
orienteret mundtlig prøve i dansk 
og matematik for skoleåret 
2023/24 (Rikke N.) 

15 min 
17.55 

Rikke orienterede – se evt. vedhæftede 
powerpoint. 
 
I 9. klasse er eksamen i mundtlig dansk 
obligatorisk, mens den mundtlige eksamen i 
matematik er et udtræksfag. 
 
UVM har givet mulighed for afprøvning af en 
mere alternativ og mere praktisk orienteret 
mundtlig prøve i dansk og matematik i 9. 
klasse. Forsøget kører over 2 år, men som 
skole søger man kun for et år af gangen – og 
for hele klasser. 
 
Man kan vælge mellem 2 prøveformer: 

• Caseprøve. 
Produkterne udarbejdes under en længere 
sammenhængende forberedelse med 
vejledning fra læreren forud for den 
mundtlige eksamination, hvor censor er til 
stede. 
(en gruppeprøve med individuel 
bedømmelse) 
 

• Portfolioprøve. 
Produkterne udarbejdes løbende i 
undervisningen. 
(en individuel prøve) 

 
Fælles for begge prøveformerne er et forsøg 
på at have et mere praksisorienteret fokus. 
 
Vores dansk- og matematiklærer i kommende 
skoleårs 9. klasse, ønsker at tilmelde sig 
denne forsøgsordning for skoleåret 2023-2024. 
 
Forsøgsordningen er drøftet med dansk- og 
matematiklæreren for kommende skoleårs 9. 
klasse. I dansk ønsker vi at deltage i forsøget 
med portfolioprøven, og i matematik ønsker vi 
at deltage i forsøget med caseopgaven. 
 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
tirsdag d. 11. april 2023 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
og udtrykker endvidere opbakning til deltagelse 
i forsøgsordningen. 

4. Status på planlægningen af 
kommende skoleår (Helle) 
 

30 min 
18.25 

Helle orienterede om status og proces ift. 
planlægning af kommende skoleår. 
Som det første er vi nu i gang med at få dansk- 
og matematiklærerne for de forskellige klasser 
på plads. Herefter går vi videre med de øvrige 
fag. 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning og 
bidrog med diverse konstruktive inputs. 
Bestyrelsen bakker op om konvertering af 
understøttende undervisningstimer til 2-
voksen-ordning. 

5. Bestyrelsens eventuelle forslag til 
det kommunale budget 2024 

• Budget til ledelse af 
overbygningen 

• Se pkt. 6 
 

15 min 
18.40 

Punktet drøftet. 
 
Bestyrelsen finder det uacceptabelt og 
uholdbart, at der ikke er afsat økonomiske 
midler til ledelse af overbygningen på Glesborg 
Skole. Bestyrelsen beslutter derfor, at sende 
en anmodning herom til politikerne, så det kan 
nå at blive prioriteret i budget 2024. 
 
Bestyrelsen beslutter samlet set at sende 
følgende 3 skriv til politikerne vedr. 
budgetterne: 

• Anmodning om budget til ledelse af 
overbygningen på Glesborg Skole 

• Anmodning om prioritering af option 1 + 
2 i anlægsbudgettet for 2024 vedr. 
nybyggeriet på Glesborg Skole 

• Hvis der er kommunale anlægsarbejder 
for 2023, som ikke er kommet i spil, vil 
option 1 + 2 på Glesborg Skole være 
relativt hurtige at igangsætte, da 
byggetilladelsen for det samlede projekt 
er godkendt. Derudover vil 
igangsættelse af det samlede projekt 
ikke medføre større kommunale 
personaleressourcer fra forvaltningen, 
da første etape af projektet er i fuld 
gang, og relativt nemt vil kunne udvides 
med option 1 + 2. 

 
Birgitte skriver udkast til ovenstående. 
 

6. Status byggeri Glesborg Skole 
(Birgitte) 

• Punkt fra KB-møde: 
Igangsætning af 
planlægning for nyt 
boligområde i Glesborg 
(bilag 01-03) 

• Status byggeri Glesborg 
Skole 

• Anmodning om 
anlægsramme i budget 
2024 til option 1 + 2 
(yderligere 2 
klasselokaler, toiletter og 
multirum mv.) 

• Opfordring til politikerne 
om at overføre evt. ikke 

30 min 
19.10 

Punktet drøftet – se også ovenstående punkt. 



igangsatte 
anlægsbudgetter i 2023 til 
hurtig igangsættelse af 
option 1 + 2 på Glesborg 
Skole 
 

7. Kontaktudvalgsmøde med BUU 
d. 28. juni kl. 16 - 18 (Birgitte, 
Jens og Helle deltager) har 
bestyrelsen punkter til 
dagsordenen? 

15 min 
19.25 

Bestyrelsen har ingen ønsker om særlige 
punkter til kontaktudvalgsmødets dagsorden. 

8. Kostprincipper i Børneby Midt 
godkendes med faktuelle 
rettelser fra seneste 
bestyrelsesmøde (Bilag 04) 

5 min 
19.30 

Godkendt med følgende tilføjelser: 

• Side 4 – tilføj: mulighed for tilkøb af 
skolemad tirsdage og torsdage via 
onlineløsning med Super Brugsen. 

• Side 5 – kolonne 2 slettes. 
 
Ovenstående blev indskrevet på mødet og 
Kostprincipper i Børneby Midt blev herefter 
godkendt. 

9. Sidste nyt fra Børneby Midt 25 min 

19.55 
Nina: 

• Vi har haft skolefest – velbesøgt – og 
børnene glædede sig. Evaluering på 
skoleteammøde: 

✓ Oplevelsen var, at det var en 
god fest. 

✓ Næste år vil vi have fokus på 
videreudvikling af festen for 
udskolingseleverne. 

✓ Måske mere samling af 
optræden i gym. sal af hensyn 
til forældre, som skal være i 
gang forskellige steder med 
deres børn. 

✓ Gerne en tidligere udmelding ift. 
inddragelse af forældre – man 
kan måske tænke det ind som 
et udvalg på forældremøderne. 

✓ Det er oplevelsen, at det nye 
pengeløse system var godt. 

 
Mette: 

• Christina (barselsvikar for Mia) er 
startet i dag i SFO, Slusen og skolen. 

• Anne (pædagogstuderende) er startet i 
dag i SFO. 

• Der er i dag startet 16 nye børn i TSFO 
(5 piger og 11 drenge). Børnene 
kommer fra 6 forskellige 
daginstitutioner. De var i dag rundt og 
se ”de usynlige streger” – altså hvor 
man må gå til, da der ikke er hegn 
rundt om skolen. Som planlagt vil der 
være en kendt voksen med fra vores 4 
børnehaver lidt på skift her de første 14 
dage. I dag var Betina (pæd. i 
Savværket) og Sanne (Glesborg Bh.) 
med i TSFO. I morgen kommer der så 
en kendt voksen fra Fjellerup Bh. og 
Åparken. Den kendte voksne fra 
børnehaven står for en for ”sine børn” 
kendt aktivitet, som alle børnene så 
lærer/deltager i. 



 
Leila: 

• Mathias er blevet fastansat pædagog i 
Fjellerup Bh. 

• Fjellerup Bh./vuggestue har modtaget 
en donation på 15.000 kr. fra De Seje 
Sild i Fjellerup. Leila laver et skriv til 
avisen. 

• I Savværket bliver der nu igen åbnet op 
for børn fra andre distrikter. 

• Anna er startet som studerende i 
Åparken. 

 

10. Evt. 5 min. 

20.00 
• Dennis melder sig til 

ansættelsesudvalget vedr. pæd. 
medhjælperstillingen til Glesborg 
Vuggestue. Der er ansættelsessamtaler 
på mandag/tirsdag. 

• Vi husker at skrive besked til 
bestyrelsen omkring 
ansættelsessamtaler ifm. faste stillinger 
eller vikariater på 1 år eller derover. 
 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• Evalueringen af den 
pædagogiske læreplan 
præsenteres for bestyrelsen 
(maj) 

• Tilsyn i dagplejen - Rikke 
fortæller om, hvordan det foregår 

• Tilsynsrapporter fra Savværket 
og Fjellerup Bh./Vuggestue (juni) 

• Opfølgning ”Måske Universets 
Grønneste Skole” 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus 

• Formaliseret årshjul for 
forældresamarbejdet i 
daginstitutionerne 

• Værdiregelsæt 

• Vedligehold af bygninger – 
initiativer drøftes (Thor) 

 Næste bestyrelsesmøde afholdes onsdag d. 3. 
maj. 

 


